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Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 

Καλημέρα!!  
Σήμερα θα 
θυμηθούμε 

πότε 
βάζουμε την 
κατάληξη –

μαι/-με και –
ται/-τε στα 

ρήματα. 

Αυτό είναι 
εύκολο! 

Φτάνει να 
θυμάσαι τον 

κανόνα! 



Αφού έχουμε 
μάθει σε 

προηγούμενες 
παρουσιάσεις 

μας την 
ενεργητική και 

παθητική 
φωνή του 

ρήματος, θα 
μάθουμε και 
σήμερα την 
ορθογραφία 
αυτών των 
ρημάτων! 

Θυμάμαι ότι το 
ρήμα «πλένω» 

είναι στην 
ενεργητική 

φωνή (δηλαδή 
εγώ κάνω κάτι) 

και το ρήμα 
«πλένομαι» 
είναι στην 

παθητική φωνή 
(δηλαδή εγώ 

παθαίνω κάτι) 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Σωστά!!! 
Μπορείς τώρα 
να κλίνεις σε 

όλα τα 
πρόσωπα το 

ρήμα «πλένω»; 
(ενεργητική 

φωνή) 

Και βέβαια! 
Εύκολο!  

Εγώ πλένω 
Εσύ πλένεις 
Αυτός πλένει 

Εμείς 
πλένουμε 

Εσείς πλένετε 
Αυτοί πλένουν 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Μπράβο!  
Τώρα πες μου 

σε ποιο 
πρόσωπο έχει 
το ρήμα μας 

την κατάληξη –
με και –τε; 

Στο α’ πρόσωπο 
πληθυντικού: 

Εμείς πλένουμε 
Στο β’ πρόσωπο 

πληθυντικού 
Εσείς πλένετε. 
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Σωστά!!! 
Μπορείς τώρα 
να κλίνεις σε 

όλα τα 
πρόσωπα το 

ρήμα 
«πλένομαι»; 
(παθητική 

φωνή) 

Εγώ πλένομαι 
Εσύ πλένεσαι 

Αυτός πλένεται  
Εμείς πλενόμαστε 
Εσείς πλένεστε 
Αυτοί πλένονται 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Ωραία!  
Τώρα πες μου 

σε ποιο 
πρόσωπο έχει 
το ρήμα μας 

στην παθητική 
φωνή την 

κατάληξη –ται 
και –τε; 

Στο γ’ πρόσωπο 
ενικού: Αυτός 

πλένεται.  
Στο α’ και β’ 

πρόσωπο 
πληθυντικού:  

Εμείς πλενόμαστε 
Εσείς πλένεστε. 
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Πολύ σωστά! 
Άρα, με λίγα 

λόγια θα 
πρέπει να 

θυμάσαι ότι 
στο εσείς στην 
ενεργητική και 
παθητική φωνή 
πάντα το ρήμα 

έχει την 
κατάληξη –τε. 

Κατάλαβα!  
Εσείς λύνετε 

(ενεργητική 
φωνή) 

Εσείς λύνεστε 
(παθητική φωνή) 
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Και να θυμάσαι 
επίσης ότι το 

ρήμα μας στο γ’ 
πρόσωπο 
ενικού της 
παθητικής 

φωνής, δηλαδή 
στο 

αυτός/αυτή/αυ
τό έχει την 

κατάληξη –ται.  

Ναι, ναι! Το 
κατάλαβα! 

Αυτός ντύνεται. 
Αυτή χτενίζεται. 
Αυτό μαραίνεται. 
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Ας παίξουμε ένα 
παιχνίδι! 

Θα σου λέω 
ρήματα και εσύ 
θα μου λες την 
κατάληξη τους. 
Δηλαδή θα μου 

λες αν γράφονται 
με –τε ή –ται.  

Έτοιμος; 
Πάμε! 
Εσείς 

ζωγραφίζε… 

-τε 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Εσείς βρέχεσ… 
-τε 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Αυτός ετοιμάζε.. 
-ται 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Αυτή βαφε.. 
-ται 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



Πολύ σωστά!!! 
 

Στο εσείς 
βάζουμε –τε. 
Στο αυτός 
(παθ.φωνή) 

βάζουμε –ται. 
 

Τώρα η σειρά σου 
να παίξεις!  

Πες προφορικά 
«ται» ή «τε» για 
τις καταλήξεις 

των ρημάτων που 
θα σου πούμε! 

Εσείς χορευε… 
Αυτός κάθε… 

Εσείς μαθαίνε… 
Αυτό σερνε… 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



ΜΠΡΑΒΟ!!! 
Τα κατάφερες!!! 

 
Εσείς χορεύετε 
Εσείς μαθαίνετε 
Αυτός κάθεται 
Αυτό σέρνεται 

Ζήτω!!  
Είναι εύκολα! 

Πάμε να 
κάνουμε 

εξάσκηση!! 

Καταλήξεις –μαι/-με , -ται/-τε 



ÅΜελέτησε  προσεκτικά τον πιο κάτω πίνακα με τις καταλήξεις του ρήματος 
σε όλα τα πρόσωπα. 

Å Πρόσεξε:  

ïΤην κατάληξη «-μαι» και «-με» 

ïΤην κατάληξη «-ται» και «-τε» 
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Å Πρέπει να προσέχω όταν γράφω τις καταλήξεις των ρημάτων  «-μαι» ή «-
με» 

Å Χρησιμοποιώ την κατάληξη «-μαι» στην Παθητική Φωνή στο α' πρόσωπο 
ενικού του ενεστώτα, δηλαδή στο «εγώ». 

ïπχ: Εγώ κόβο-μαι 

Å Χρησιμοποιώ την κατάληξη «-με» στην Ενεργητική Φωνή στο α' πρόσωπο 
πληθυντικού του ενεστώτα, δηλαδή στο «εμείς». 

ïπχ: Εμείς κόβου-με 
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Å Πρέπει να προσέχω όταν γράφω τις καταλήξεις των ρημάτων «-ται» ή «-
τε» 

Å Χρησιμοποιώ την κατάληξη «-ται» στην Παθητική Φωνή στο γ' πρόσωπο 
ενικού του ενεστώτα, δηλαδή στο «αυτός, -ή, -ό». 

ïπχ: Αυτός κόβε-ται 

Å Χρησιμοποιώ την κατάληξη «-τε» στην Ενεργητική Φωνή στο α' πρόσωπο 
πληθυντικού του ενεστώτα, δηλαδή στο «εσείς». 

ïπχ: Εσείς κόβε-τε 
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Άσκηση 1η  
ÅΜε βάση αυτά που έχεις μελετήσει πιο πάνω, μπορείς να λύσεις τις 

πιο κάτω ασκήσεις στο μπλε τετράδιο εργασιών σου! 
Å Γράψε στο τετράδιο σου την ημερομηνία. Μετά, γράψε τον τίτλο 

«Καταλήξεις ρημάτων –μαι/με και –ται/τε» και υπογράμμισε τον. 
Στη συνέχεια, γράψε «Άσκηση 1» και κλίνε σε όλα τα πρόσωπα το 
ρήμα που είναι στο αστεράκι στην Ενεργητική και Παθητική φωνή, 
με τις σωστές καταλήξεις.  

ÅΚοίταξε το παράδειγμα μου. 
 

ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ 
Εγώ σκουπίζω 
Εσύ σκουπίζεις 

Αυτός σκουπίζει 
Εμείς σκουπίζουμε 
Εσείς σκουπίζετε 
Αυτοί σκουπίζουν 

ΠΑΘΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ 
Εγώ σκουπίζομαι 
Εσύ σκουπίζεσαι 

Αυτός  σκουπίζεται 
Εμείς σκουπιζόμαστε 

Εσείς σκουπίζεστε 
Αυτοί σκουπίζονται 

γράφω 



ÅΑφού ολοκληρώσεις την προηγούμενη άσκηση τότε άφησε 
μια κενή γραμμή και γράψε «Άσκηση 2». 
ÅΜετάφερε τα ρήματα του πιο κάτω πίνακα στο ίδιο πρόσωπο 

στην Παθητική φωνή. Στο τετράδιό σου θα γράψεις μόνο τα 
ρήματα στην Παθητική φωνή. 
ÅΠρόσεξε τις καταλήξεις των ρημάτων! Θυμήσου όσα είπαμε! 

 

Άσκηση 2η  



Å Αφού ολοκληρώσεις την προηγούμενη άσκηση τότε άφησε μια γραμμή άδεια και 
έπειτα γράψε «Άσκηση 3».  

Å Να συμπληρώσεις τις καταλήξεις των ρημάτων στις προτάσεις που ακολουθούν, 
είτε με –τε είτε με –ται. Στο τετράδιο σου θα γράφεις τον αριθμό της πρότασης και 
το ρήμα με τη σωστή κατάληξη (μην αντιγράψεις όλη την πρόταση) 

ïΠαράδειγμα: 1) παίζεται 

 1. Αν μάθετε πώς παίζεται το τάβλι, να συναντηθούμε και να 
παίξουμε. 

2. Το δέντρο αυτό κλαδεύε…. κάθε χρόνο. Εσείς γιατί το 
κλαδεύε… συχνά; 

3. Το φαγητό ψήνε… στους 150 βαθμούς. Μην το ψήνε…. σε 
μεγαλύτερη θερμοκρασία. 

4. Το πρόβλημα λύνε… με πολλούς τρόπους. Εσείς με ποιον το 
λύνε…; 

5. Μην τον κρίνε…. Ο καθένας κρίνε… από το αποτέλεσμα των 
πράξεών του. 

Άσκηση 3η  



ÅΑφού ολοκληρώσεις την προηγούμενη άσκηση τότε άφησε 
μια γραμμή άδεια και έπειτα γράψε «Άσκηση 4».  

ÅΝα συμπληρώσεις τις καταλήξεις των ρημάτων με «ε» ή 
«αι».  

ÅΣτο τετράδιο σου θα γράψεις όλα τα ρήματα στα κουτάκια 
με τη σωστή κατάληξη. 

 
χτενίζουμ… 

Άσκηση 4η  

χτενίζομ… φωτίζοντ… χαίροντ… 

ακούτ… ακουγόμαστ… ακούγομ… σκέφτομ… 

δίνουμ… κάνετ… μαγειρεύοντ… πλένοντ… 



Πατήστε στους πιο κάτω συνδέσμους 
για να παίξετε παιχνίδια για τις 

καταλήξεις των ρημάτων 
(ÙŲŶǼŵŶŴ ŴȄŴɻ ÙȈȋ ȅǻŴȃ çstart è ǿȃŲ ȆŲ ȇŴȄȃȆǼŵŴŶŴ)  

Åhttps://e-didaskalia.blogspot.com/2019/11/ai-e.html 

Åhttps://e-didaskalia.blogspot.com/2019/06/tetai.html 
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